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 Vážení spoluobčané 
a čtenáři Semčického zpravodaje,
ve chvíli, kdy píšu článek k tomuto číslu, jsme ve 

fázi výběrového řízení na dodavatele zateplení a výmě-
nu oken a dveří v mateřské škole. To znamená, že 
naše žádost o dotaci byla akceptována a v rukách 
máme předpokládané fi nancování: 3 428 888 Kč (včet-
ně DPH) z Operačního programu Životní prostředí ze 
4 441 284 Kč (včetně DPH) předpokládaných nákladů 
na akci. Nicméně aby nám bylo vydáno rozhodnutí 
o poskytnutí dotace a Státní fond životního prostře-
dí ČR s námi uzavřel smlouvu o poskytnutí podpory, 
musíme splnit ještě některé další podmínky. Kdo někdy 
nějakou žádost o dotaci podával, tak si asi dovede 
představit, co všechno je potřeba splnit a dodržovat. To 
vše se nachází ve směrnicích, závazných pokynech včet-
ně všech příloh, které musí být v aktuální verzi a kte-
ré vám nikdo pod nos neservíruje. Dále to jsou úkoly 
a jejich plnění v elektronickém prostředí. Nedodáním 
všech úplných podkladů v těch správných lhůtách se 
samozřejmě vystavujeme riziku možné ztráty dotace. 
Člověk je tedy stále v napětí, aby něco neopomenul.

Pokud půjde všechno podle plánu, s výměnou oken 
a dveří by se mělo začít 14. července 2014 a skončit na 
konci prázdnin tak, aby se budova stihla ještě vymalo-
vat a uklidit a děti mohly do školky nastoupit 1. září. 
Zateplení budovy MŠ má termín dokončení 31. říj-
na 2014. Doufám, že všechno půjde podle plánu a bude 
v pořádku a ke spokojenosti všech zúčastněných.

Jak jsem již psala v minulém čísle, obec jako zřizo-
vatel Masarykovy základní školy a mateřské školy ještě 
zajistí na své náklady opravu (menší rekonstrukci) ply-
nové kotelny ve škole, a to ihned po ukončení školního 
roku. Proběhne také výměna oken ve služebním bytě 
školníka – tu zajišťuje škola, náklady nese obec.

Za sebou už máme rekonstrukci venkovního osvět-
lení ve sportovním areálu. Podle plánu se stihla provést 
do zahájení letní sezóny.

Ještě jsem se vám nezmínila, jak jsme uspěli se 
žádostmi o dotace u Středočeského kraje. Neuspěli! 
Bylo nám sděleno, že byl obrovský převis žádostí, tedy 
šance uspět velmi malá a přejí nám tak hodně štěstí při 
příštím podání žádostí. Jednalo se o žádost o dotaci 
na vodovod ve středu obce (poslední část) a na výzbroj 
a výstroj výjezdové jednotky hasičů.

Na výstavbu vodovodu už nebudeme žádnou žádost 
o dotaci podávat a zase marně čekat, zda nám někdo 
nějakou fi nanční částku „přiklepne“. Stavební povolení 
je několikrát prodlužované, to aktuální má platnost do 
31. 12. 2015 a na připojení na vodovod (a tím vyřešené 
problémy s kvalitou pitné vody) čeká hlavně sportovní 
areál a prodejna Jednoty (COOP). Realizovat projekt 
stavby vodovodu ve středu obce, který umožňuje i záso-
bování skupinového vodovodu Ledce, je i v zájmu spo-
lečnosti Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, a. s.

Z výše uvedených důvodů je před podpisem smlou-
va o spolupráci s VaK Mladá Boleslav o společném 
postupu při zajišťování výstavby. VaK Mladá Boleslav 
se ujme realizace stavby a také se bude podílet na spo-
lufi nancování projektu. Z celkových předpokládaných 
nákladů (bez přípojek) 6 448 350 Kč (bez DPH) by 
se VaK podílel na akci částkou v předpokládané výši 
2 750 750 Kč (bez DPH).

Součástí výstavby je i položení splaškové kanaliza-
ce v silnici III. třídy, a to od křižovatky na Pěčice po 
zastávku autobusů na návsi tak, aby narušení vozovky 
pro vodovod a kanalizaci bylo jednorázové a úprava 
povrchu komunikace byla konečná, bez jejího opětov-
ného narušení při budování kanalizace ve středu obce.

Realizace proběhne buď ještě letos, nebo v první 
polovině příštího roku. Bude záležet na nejvýhodnější 
cenové nabídce, která vzejde z výběrového řízení.

Kronikářka paní Jarmila Čvančarová připravila 
ke stému výročí vypuknutí první světové války historii 
semčického pomníku padlým v I. světové válce. Osudy 
– životní příběhy semčických občanů, kteří narukovali 
do I. světové války, vycházely v Semčickém zpravodaji 
na pokračování od dubna 2003 do dubna 2004.

Na poslední straně tohoto vydání SZ najdete infor-
mace o aktivitách společnosti REVENGE a.s. Nejsou 
tam jen tak samoúčelně – se společností jsme podepsali 
smlouvu o umístění jednoho kontejneru na sběr oděvů, 
obuvi a textilu v naší obci. Bude umístěn na parkovišti 
před sportovním areálem. Dodržujte, prosím, instruk-
ce a do kontejneru vhazujte skutečně jenom věci, kte-
ré tam patří. Sběr nenechávejte vedle kontejneru! Věci 
by byly znehodnoceny. Kontejner bude pravidelně 
vyprazdňován. Děkuji.

Přeji vám všem krásné léto a na shledanou u říjnové-
ho čísla zpravodaje. Dana Grebeňová
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USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ze dne 19. května 2014

č. j. 
110/2014

Zastupitelstvo obce Semčice

I. Bere na vědomí
1. Důvodové zprávy:

a) k obdrženému rozhodnutí o poskytnutí dota-
ce ze SFŽP,

b) k administraci výběrového řízení na akci 
„Zateplení obvodového pláště a výměna otvo-
rových výplní budovy MŠ Semčice,

c) k výstavbě vodovodu Semčice, IV. etapa – 
střed obce,

d) k opravě plynové kotelny v základní škole,
e) k Rozpočtovému opatření č. 3/2014,
f) ke Smlouvě o zajištění zpětného odběru 

a využití odpadů z obalů se společností EKO-
KOM, a.s.,

g) k pronájmu prostor sloužících podnikání 
v č. p. 21 – provozovna občerstvení,

h) k udělení plné moci členu zastupitelstva 
k účasti na řádné valné hromadě akciové spo-
lečnosti Vodovody a kanalizace Mladá Bole-
slav, a.s.,

i) k počtu členů zastupitelstva obce Semčice na 
volební období 2014 – 2018,

j) k doručeným žádostem.
2. Informaci Ing. Jiřího Čejky k řešení utlumení hlu-

ku z posklizňové linky Ing. Heřmanského.
3. Odvolání slečny Aleny Ramharterové k rozhod-

nutí zastupitelstva o pronájmu prostor slouží-
cích podnikání v č. p. 21 na pozemku parc. 
č. st. 157/1.

II. Schvaluje
1. Program zasedání zastupitelstva obce.
2. Ověřovatele zápisu pana Ing. Františka Šturmu 

a p. Romana Moce.
3. Navrhovatele usnesení Ing. Jiřího Čejku a paní 

Evu Horákovou.
4. Přijetí dotace ze Státního fondu životního pro-

středí ČR v rámci Operačního programu Život-
ní prostředí na projekt Zateplení obvodového 
pláště a výměna otvorových výplní budovy MŠ 
Semčice.

5. Bc. Terezu Schimmerovou na administraci výbě-
rového řízení na projekt Zateplení obvodového 
pláště a výměna otvorových výplní budovy MŠ 
Semčice.

6. Výstavbu vodovodu Semčice, IV. etapa – střed 
obce a část kanalizace vedoucí souběžně s vodo-
vodem v silnici III. třídy s VaK Mladá Boleslav 
a.s.

7. Zadat opravu plynové kotelny v základní škole 
fi rmě Regula Term družstvo, Hrádek nad Nisou 
ve výši 110 641,19 Kč s DPH.

8. Rozpočtové opatření č. 3/2014.

Zvýšení rozpočtových příjmů

P
ar

ag
ra
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UZ Text Kč

3512 2111  
Příjmy za poskytování 
služeb - stomatologie

10 680,00

Příjmy celkem

   Celkem 10 680,00

Zvýšení rozpočtovaných výdajů
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UZ Text Kč

3412 5137  
Sport.zařízení DH 
- DHDM

3 470,00

3412 5171  
Sport.zařízení DH - 
opravy a udržování

1 445,00

6171 5021  Ostatní osobní náklady 41 398,00

6171 5166  
Právnické a poradenské 
služby

6 400,00

   Celkem 52 713,00

Snížení rozpočtovaných výdajů
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UZ Text Kč

3613 5171  Mycí box kadeřnictví 8 900,00

3412 5169  
Sport.zařízení - dětské 
hřiště

4 915,00

   Celkem 13 815,00

Výdaje dorozpočtovat
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UZ Text Kč

3119 6121  
Zateplení a výměna oken 
MŠ

4 442 000,00

3119 6121  
Projektová dokumentace 
MŠ

5 700,00

3119 6121  
Administrace veřejné 
zakázky

25 000,00

3613 5137  
Mycí box 
kadeřnictví- DHDM

8 900,00

   Celkem 4 481 600,00
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Výdaje celkem

   Celkem 4 520 498,00
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UZ Text Kč

 8115  Snížení BÚ o 4 509 818,00

9. Aktualizaci Smlouvy o zajištění zpětného odbě-
ru a využití odpadů z obalů se společností EKO-
KOM, a.s., v navrženém znění.

10. Pronájem prostor sloužících podnikání v č. p. 21 
na pozemku parc. č. st. 157/1 v obci a k. ú. Semči-
ce, za účelem provozovny občerstvení slečně Kris-
týně Kubíkové, bytem Semčice 208.

11. Člena zastupitelstva, Danu Grebeňovou k účas-
ti na řádné valné hromadě akciové společnosti 
Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, a.s., dne 
12. června 2014.

12. 7 členů zastupitelstva obce Semčice na volební 
období 2014 – 2018.

13. Umístit v obci kontejner na použité oděvy, obuv 
a hračky od společnosti REVENGE, a.s., na par-
kovišti naproti koupališti.

14. Úpravy v prostorách rehabilitace v č. p. 90 – zdra-
votní středisko.

III. Ukládá
Starostce Daně Grebeňové
1. Uzavřít s Bc. Terezu Schimmerovou smlouvu na 

administraci výběrového řízení na projekt Zatep-
lení obvodového pláště a výměna otvorových 
výplní budovy MŠ Semčice ve výši 25 000 Kč.

2. Předložit na příštím jednání obecního zastupitel-
stva k projednání a schválení smlouvu mezi Obcí 
Semčice a VaK Mladá Boleslav, a.s., na výstavbu 
vodovodu Semčice, IV. etapa – střed obce a část 
kanalizace vedoucí souběžně s vodovodem v sil-
nici III. třídy.

3. Uzavřít nájemní smlouvu se slečnou Kristýnou 
Kubíkovou, bytem Semčice 208 na pronájem pro-
stor sloužících k podnikání – provozovna občer-
stvení v č. p. 21 až po vyřešení námitek vůči roz-
hodnutí zastupitelstva.

4. Uzavřít s fi rmou REVENGE, a.s., smlouvu 
o umístění a provozování kontejneru na použité 
oděvy, obuv a hračky.

V Semčicích dne 19. 5. 2014
Zapsal: Ing. Jiří Čejka

USNESENÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE SEMČICE

ze dne 28. května 2014

č. j. 
123/2014

Zastupitelstvo obce Semčice

I. Bere na vědomí
1. Důvodové zprávy:

a) k Dodatku č. 1 ke smlouvě o zajištění zpětné-
ho odběru a využití odpadů z obalů se společ-
ností EKO-KOM, a.s.

2. Doklad o živnostenském oprávnění k předmě-
tu podnikání Hostinská činnost slečny Kristýny 
Kubíkové.

II. Schvaluje
1. Program zasedání zastupitelstva obce.

2. Ověřovatele zápisu paní Janu Dlouhou a Ing. Fran-
tiška Šturmu.

3. Navrhovatele usnesení Ing. Jiřího Čejku 
a Ing. Romana Hřebíka.

4. Způsob a obsah vypořádání námitky vůči roz-
hodnutí zastupitelstva k pronájmu prostor slouží-
cích k podnikání v č. p. 21.

5. Dodatek č. 1 ke smlouvě o zajištění zpětného 
odběru a využití odpadů z obalů se společností 
EKO-KOM, a.s.

V Semčicích dne 28. 5. 2014
Zapsal: Ing. Jiří Čejka

VÝSLEDKY VOLEB DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU V OBCI SEMČICE, 
KTERÉ SE KONALY 23. KVĚTNA A 24. KVĚTNA 2014

Okrsky Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební účast 
v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasycelkem zpr. v %

1 1 100,00 534 91 17,04 91 90
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Strana Platné hlasy
čí

sl
o název

ce
lk

em

v %

1 SNK Evropští demokraté 0 0,00

2 Koalice SP a NO! 0 0,00

3 Klub angažovaných nestraníků 1 1,11

4 NE Bruselu-Národní demokracie 0 0,00

5 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 2 2,22

6 Str.zdr.rozumu-NECHCEME EURO 2 2,22

7 Koalice TOP 09 a STAN 20 22,22

8 Liberálně ekologická strana 0 0,00

9 LEV 21-Národní socialisté 1 1,11

10 Komunistická str.Čech a Moravy 9 10,00

11 evropani.cz 0 0,00

12 REPUBL.STR.ČECH,MORAVY A SLEZ. 0 0,00

13 Fair play - HNPD 0 0,00

14 Česká str.sociálně demokrat. 7 7,77

16 ANO 2011 17 18,88

17 „Strana rovných příležitostí“ 0 0,00

18 Moravané 0 0,00

19 Česká strana regionů 0 0,00

20 Občanská demokratická strana 6 6,66

Strana Platné hlasy

čí
sl

o název

ce
lk

em

v %

21 VIZE 2014 1 1,11

22 Úsvit přímé demokr.T.Okamury 3 3,33

23 Strana zelených 8 8,88

24 Strana svobodných občanů 4 4,44

25 Romská demokratická strana 0 0,00

26 Komunistická str.Českosloven. 1 1,11

27 Volte Pr.Blok www.cibulka.net 3 3,33

28 ANTIBURSÍK - STOP EKOTERORU! 0 0,00

29 Koalice DSSS a SPE 0 0,00

30 HNUTÍ SOCIÁLNĚ SLABÝCH 0 0,00

31 Republika 0 0,00

32 Česká pirátská strana 4 4,44

33 Česká Suverenita 0 0,00

34 Koruna Česká (monarch.strana) 0 0,00

35 Aktiv nezávislých občanů 0 0,00

36 Česká strana národně sociální 0 0,00

37 Občanská konzervativní strana 0 0,00

38 Věci veřejné 1 1,11

39 OBČANÉ 2011 0 0,00

zdroj: www.volby.cz

ZE STARÝCH SEMČIC

(Z místních kronik vybrala J. Čvančarová)

AMATÉRSKÉ DIVADLO 
V SEMČICÍCH – VII. ČÁST

Oprava a obnovení opony bylo stále oddalová-
no, z původního plánu sešlo a až v roce 1990 byla 
opona slavnostně odhalena. Opravena byla podle-
pením novým plátnem, obnovena malba. Zasloužil 
se o to místní školník pan Meszaroš, který se znal 
s malířem Daliborem Pokorným, rekreačně bydlí-
cím v Jabkenicích. Ten pozval svého známého z Pra-
hy, akademického malíře Františka Segerta a během 
tří neděl oponu zrekonstruovali. Spolu s občany se 
zúčastnil slavnosti i šéf výpravy Národního divadla 
Oslo v Norsku, akademický architekt, malíř a desig-
nér Luboš Hrůza. Obraz na oponě byl zachován pro 
další časy.

K ucelenému obrázku amatérského divadla a naší 
obce patří i osobnost učitele Ladislava Lhoty, který 
byl významným organizátorem největšího festivalu 
amatérských divadel v Čechách, Jiráskova Hronova.

Menší divadelní představení pořádala také 
škola s dětskými herci. Podle starých fotogra-
fi í ve třicátých letech i v pozdější době, například 
„Medová pohádka“ v roce 1961 pod vedením paní 
učitelky Šímové za ředitele Přemysla Grubského 
a jiné. Bohužel, v kronikářském archivu z těchto akcí 

moc fotografi í nemáme, možná leží někde v zapo-
menutých krabicích na půdách. Kronika by za ně 
byla vděčná.

Dospělí herci hráli také někdy v padesátých letech 
velmi úspěšně Drdovy Hrátky s čertem s Káčou 
Boženky Rejzlové, Dyšperandou Evy Bortové a Mar-
tinem Kabátem pana Tomana. Jistě jsou ještě pamět-
níci, kteří by mohli doplnit, kdo ještě tenkrát hrál. 
Fotografi i nemáme žádnou.

K Semčicím má vztah i historik Jiří Valenta, kte-
rý naši oponu zařadil do svých publikací o ochotnic-
kém divadle a oponách. Nejen že si naši oponu pro-
hlédl osobně a zdokumentoval, ale také vzpomínal 
na svého otce, pana učitele Valentu, který několik let 
v Semčicích učil a bydlel.

Zbývá v našem vyprávění poslední kapitola, kte-
rá se týká divadelnického rodu Pavla Švandy ze 
Semčic. Nemáme žádný doklad o tom, že by tento rod 
v Semčicích skutečně žil, ale oni sami považují obec 
zdejší za své působiště, jak je uvedeno v Pamětech 
města Dobrovice a jeho okolí na straně 481. „Vhod 
psáno jest v knize gruntovní semecké při statku č.p. 
22 k roku 1658, kdy jmenovaný grunt ujímal Pavel Srb 
od Doroty mateře: „Z té sumy trhové bude náležeti 
Bartoloměji Švandovi 198 kop.“ Více jméno to nikde 
nepřichází.

Jak to skutečně bylo se snažil vypátrat pan Karel 
Dub, bratr paní Věry Plíškové, který se léta zabývá 
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heraldikou a genealogií. Velkou zásluhu na tom, co 
o rodu Švandů víme, má jeho matka paní Věra Dubo-
vá a kronikář Jiří Král, kteří také pátrali. Ale o tom 
zase příště.

SEMČICKÝ ZPRAVODAJ

V měsíci červenci 1991 vyšel první znovuzroze-
ný výtisk Semčického zpravodaje. Po několikaletém 
útlumu, vlivem událostí kolem listopadu 1989, bylo 
vydávání obnoveno. Redakční radu tvořili: Stanisla-
va Němečková, Jarmila Jiránková, Hana Klimová, 
 Václav Syrový a Ing. František Čejka. Spolupracova-
la pracovnice Obecního úřadu Božena Horová.  Tento 
dvouměsíčník byl rozšířen o možnost inzerce, za což 
se platil poplatek 10 až 30 Kč, a to podle plochy inze-
rátu. Semčické noviny bývaly u obyvatel oblíbeny 
a dodávány do každé rodiny.

POLICIE

V roce 1991 byl přejmenován Sbor národní bez-
pečnosti na POLICII. Všechna jejich vozidla jsou 
tímto novým názvem označena a budou i nové 
uniformy.

KOSTEL

V měsíci září 1991 prováděla skupina mužů natírá-
ní kostelních bání na kostele sv. Prokopa v Semčicích. 
Nátěr dlouho nevydrží. Největší škůdci jsou holubi, 

kteří na střeše vysedávají a jejich trus ničí nátěr. Obča-
né obdivují horolezce, zejména při natírání křížů na 
nejvyšších špičkách věží kostela. Farní úřad dostal 
na tuto obnovu a na nové okapové žlábky 22 tisíc Kč. 
Byly zhotoveny též nové vchodové dveře do kostela 
nákladem 16 tisíc Kč.

ZÁJEZDY DO CIZINY

Uzákoněním možnosti nákupu cizích měn se zvý-
šila poptávka po cestování do západních zemí. I ze 
Semčic byly vypraveny odborovou organizaci VŠÚŘ 
dva zájezdy. První zájezd byl do Francie ve dnech 7. až 
10. září. Účastníci navštívili památky Paříže. Skupi-
nu vedl František Hercík a průvodce. Druhý zájezd 
pořádala odbočka Čs. vědecko-technické společnosti 
ve dnech 16. až 19. září. Zájezd byl tematický a účast-
níci jezdili hlavně po zemědělských závodech v Belgii, 
Holandsku a Lucembursku.

KABELIZACE

V listopadu 1991 byl při silnici na Pěčice velmi roz-
kopaný terén. Kabelizací je zde rozváděna elektřina po 
všech domech a bytech od vrátnice VŠÚŘ dolů i pod 
dráhu až k farmě. Až dosud byly všechny elektrifi ko-
vané objekty napojeny na společný spotřebič VŠÚŘ. 
Nyní bude mít každý svůj elektrický přívod a platit 
bude za skutečně spotřebovanou  elektřinu. Dříve pla-
tili paušál. Práci provádí soukromá fi rma. Na několi-
ka místech museli podkopat i silnici a dráhu.

Z NAŠEHO KRAJE

VÝZNAMNÉ BUDOVY 
V MLADÉ BOLESLAVI

Nejstarší známý stavitel v Ml. Bol. byl ve službách 
Krajířů z Krajku Ital Matteo Borgorelli, který v prů-
běhu 16. století postavil nejvýznamnější pozdně gotic-
ké a renesanční budovy v Ml. Bol. Přestavba původně 
gotického hradu na renesanční zámek, sbor Jednoty 
bratrské, radnice na Staroměstském náměstí, kostel sv. 
Havla a původní vodárenská věž. Na přelomu 17. a 18. 
století působil v Ml. Bol. Nicollo Rossi. V roce 1701 
dokončil stavbu děkanství při kostele Nanebevzetí 
P. Marie, přebudoval vodárenskou věž podle projek-
tu Pavla Ignáce Bayera do dnešní podoby. 18. století 
a velká část století 19. bylo obdobím přestavby středo-
věkých a renesanční měšťanských domů a také zcela 
nových obytných objektů. Ve druhé polovině 19. sto-
letí vznikly některé zatím nevelké průmyslové areály 
a několik veřejných, zvláště školních budov. Z atelie-
ru Jiřího Fichtnera vzešla jedna z největších budov 
v Ml. Bol. vůbec. V letech 1863–1865 vyprojektoval 
a postavil v módním pseudorománském slohu objekt 

magistrátu a gymnázia, dnešní novou radnici. Nejvý-
razněji poznamenala tvář města generace architektů 
v osmdesátých a devadesátých letech devatenáctého 
století. Adolf Beně v letech 1925–1928 postavil areál 
hospodyňské školy na Jičínské ulici dnešní Střední 
integrovaná škola a učiliště. Vojtěch Brožek, který učil 
na zdejší Zemské, později Střední průmyslové ško-
le, postavil budovu Obchodní akademie v roce 1937. 
František Janda připravil projekt areálu Výstavy sever-
ních Čech v roce 1912, z něhož se dochoval v parku na 
Výstavišti pouze altán a dvě Sapíkova sousoší. V roce 
1928–29 přestavěl Janda budovu Okresní hospodářské 
záložny, dnešní České spořitelny. Nejvýznamnějším 
dílem je budova Okresního soudu z let 1928–1930. 
Vladimír Bolech je autorem projektu Odborné školy 
pro ženská povolání (1927–28), dnes Střední zdravot-
nická škola, činžovní domy na Havlíčkově ulici, Kle-
mentův sirotčinec na dnešní třídě V. Klementa, Stu-
dentského domova Dr. Karla Kramáře, dnes internát 
Střední průmyslové školy. Základní školu Dr. Edvar-
da Beneše, tyto tři stavby v letech 1935–36. Jiří Ven-
delín Kroha vyprojektoval Zemskou průmyslovou 
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školu, nejlepší své dílo. Další Krohova díla: Okresní 
nemocenská pojišťovna, Masarykův ústav sociální 
péče, později dětská nemocnice. Přestavěl hotel Věnec 
a dům rodiny Gelnerů na Staroměstském náměstí. Byl 
též architektem druhé výstavy v roce 1927 severních 
Čech, všechny objekty byly potom zbořeny. U zásad-
ní proměny Nového města, Jičínské ulice a přilehlých 
lokalit stál především architekt Osvald Döbert, s ním 
František Řezáč a Jaroslav Kosík. Podílel se také zpo-
čátku Fratišek Barták, autor rodinných domů a něko-
lika objektů v areálu automobilky.

 (eMBéčko, PhDr. Luděk Beneš)

SEMČICKÝ POMNÍK PADLÝM 
V I. SVĚTOVÉ VÁLCE

V letošním roce uplyne 100 let od vypuknutí 
I. světové války. Tato děsivá doba přinesla nesmírné 
utrpení i semčickým občanům. Zničila mnoho životů 
a rozvrátila mnoho rodin. K uctění památky padlých 
ze zdejší obce, buď na bojišti, nebo zemřelých násled-
kem válečných útrap, postavili zdejší občané těmto 
mučedníkům pomník.

Pomník zhotovil semčický rodák Václav Hyka, 
který měl svou dílnu v Hradci Králové. Na výstavbu 
pomníku byla vyhlášena sbírka, která vynesla 2 289 
K. Místo pro pomník bylo vybráno před nynější ško-
lou, která tehdy ještě nestála. Práce s planýrováním 
místa a dovozem materiálu vykonali občané zdarma. 
Dovnitř pomníku bylo zalito kovové pouzdro, v něm 
jsou na pergamenu vypsány, tehdejším kronikářem 
a řídícím učitelem Čeňkem Hořejším, poměry v obci 
v době I. světové války a po ní. Na pomníku jsou vyte-
sána jména obětí ze zdejší obce. Jsou to:

V roce 1914 - František Podhajský, Jan Čapek, Josef 
Hanuš, Štěpán Vinš. V roce 1915 - František Mans-
feld, Štěpán Novotný, Jaroslav Novotný, Václav Jelí-
nek, Josef Masák. V roce 1917 - Josef Vavruška, Josef 
Masák, František Masák. V roce 1918 - Josef Brzák, 
František Rejmon, Jaroslav Dufek, Václav Řezáč. 
V roce 1919 - Václav Libenský. V roce 1920 - Josef 
Misík, Jaroslav Drbohlav.

Pomník byl odhalen dne 3. července 1921 na slav-
nosti konané sdruženými semčickými spolky. Slav-
nost začala průvodem a u pomníku promluvil staros-
ta obce a legionář František Sládek, František Starý 
a kapitán Bíbl.

Pod kaštany před tehdejší školou (dnešní Dům 
služeb) a za potokem, přes který byly upraveny pře-
chody, byl koncert kapely pana Horálka. Večer sehráli 
místní ochotníci divadelní hru Crédo od Trévala.

Slavnost se vydařila přesto, že se k jedné hodině 
obloha náhle zatáhla a z mračen se lil lijavec a sypaly 
kroupy v takovém množství, že v krátké chvíli bylo 
vše bílé. Po chvíli se vyjasnilo a slavnost se nerušeně 
odbyla.

V roce 1946 byla na starý pomník připevně-
na pamětní deska se jmény padlých semčických 
občanů v květnu 1945, Štěpána Drbohlava a Josefa 
Řezáče. Desku zhotovil kameník Prskavec z Mladé 
Boleslavi.

Na pomníku je plaketa T. G. Masaryka (autor není 
znám). Tato plaketa na pomníku někdy byla a někdy 
zase nebyla, podle toho, jak se měnila politická situ-
ace. Zmizela po roce 1948 a o její navrácení usiloval 
v roce 1968 člen MNV Ladislav Vinduška. V době 
normalizace ovšem opět zmizela.

V roce 1974, když se připravoval sjezd rodá-
ků, byla provedena oprava a čištění pomníku, kte-
ré provedla parta dobrovolníků vedená Jaroslavem 
Drbohlavem. Na prázdné místo, po opět odstra-
něné plaketě T. G. M., byla dána nová bronzová 
plastika sochaře a medailéra Zdeňka Kolářského 
„Symbol míru“. Kam zmizela plaketa T. G. M., se 
dlouho nevědělo, až ji v roce 1989, na popud Občan-
ského fóra, našel školník Ladislav Meszaroš na školní 
půdě.

A tak postůjme chvíli u této staré památky naší 
obce, němého svědka tolika událostí a vzpomeňme na 
ty, kteří zahynuli, kteří neměli možnost volby.

 Jaroslava Čvančarová
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ZPRÁVY Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
A MATEŘSKÉ ŠKOLY SEMČICE

V květnu probíhala výuka plavání žáků 2. a 3. tří-
dy. Navazovala na loňský výcvik, který děti těchto tříd 
také absolvovaly.

Během 5 lekcí si naši malí plavci zdokonalova-
li své dovednosti. V úvodní hodině byli rozděleni do 
4 skupin podle úrovně doposud získaných plavec-
kých dovedností. Pomůcky a hračky, které k výu-
ce dostávali, jim pomáhaly nejen překonat strach 
z vody, ale také zvládat plaveckou výuku a navíc 
navozovaly příjemné a radostné pocity z pobytu ve 
vodě. Lekce byly vedeny hravou formou. Když se 

k tomu přidá ještě trpělivé a milé vedení zkušených 
instruktorek z plavecké školy Rybka, je kladné hodno-
cení dětí zaručené: „To je zábavné!“, „To se mi líbí!“, 
„Na to se těším!“.

I když bylo dětí v jednotlivých skupinách na tak 
malý bazén hodně, na plavání se vždy těšily. Možná, 
že další adepti plavecké výuky už budou trénovat 
v novém moderním bazénu, který se v Mladé Boleslavi 
v současné době buduje.

Mgr. Miroslava Fuksová, 
tř. učitelka 2. třídy

VÝUKA PLAVÁNÍ

Soutěž Eurorebus je vědomostní soutěž pro děti. 
Letos proběhl 19. ročník. Eurorebus je určen pro 
žáky 2. stupně, středních škol a nejnověji i pro žáky 
1. stupně – juniory. Již od září jsme na internetu na 
svém kontě vypracovávali korespondenční nebo 
elektronická kola a další doprovodné soutěže. Ti, kteří 
z daných kategorií získali nejvíce bodů, postoupili 
do krajského kola, které se konalo v Praze. Mezi 
reprezentanty naší školy byli: Lukáš Černý (5. tř.), 

Nikola Pavelová (4. tř.), Johana Komárková (3. tř.), 
Lucie Košťáková (6. tř.), Natálie Hýblová (6. tř.), 
Matěj Komárek (6. tř.), Kateřina Zoufalá (7. tř.), Adéla 
Kubínová (7. tř.), Natálie Nastoupilová (7. tř.), Kateřina 
Čermáková (8. tř.), Tomáš Truksa (8. tř.), Michal Janík 
(8. tř.), Vojtěch Komárek (9. tř.) a Milan Krouský 
(9. tř.). Nikomu se sice nepodařilo umístit na prvních 
pěti postupových místech, ale to nás neodradí od 
toho, abychom se soutěže zúčastnili i v dalších letech.

EUROREBUS 2014
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VÝLET NA PRAŽSKÝ HRAD

V úterý 6. května 2014 mohli žáci 4. třídy získat 
spoustu nových zážitků a informací. Vypravili jsme se 
totiž na výlet do Prahy – konkrétně na Pražský hrad 
a na Petřín. Nebyl to výlet ledajaký!

K přemísťování jsme kromě vlastních nohou 
využili ještě vlaky (osobní i rychlíky), metro, tramvaj 
a lanovku – někteří z nás poprvé v životě.

Díky paní průvodkyni jsme se v areálu Pražského 
hradu přemísťovali také v čase. Procházeli jsme mís-
ty, kudy šla historie. Už víme, kdo postavil katedrálu 
sv. Víta, Václava a Vojtěcha i kde jsou uloženy koru-
novační klenoty. Překvapilo nás, že ve Vladislavském 
sále se konaly rytířské turnaje a prošli jsme se po scho-
dišti, kudy se do sálu dostávali koně. Zajímavé bylo 
i vidět na vlastní oči okno, odkud byli roku 1618 při 2. 
pražské defenestraci vyhozeni královští místodržící. 
Románský stavební sloh jsme si prohlédli v bazilice sv. 
Jiří a na dobu Rudolfa II. došlo ve Zlaté uličce.

Protože na výletě se má člověk i pobavit, pokračo-
vali jsme po prohlídce Hradu na Petřín. Po nezbyt-

Kde byla 2. třída na výletě?

Po soutěži jsme si udělali procházku po Praze 
a vyšli jsme i na Petřín. Zpátky jsme jeli zajímavou 
pozemní lanovkou. Tento den se nám všem moc líbil, 

odnesli jsme si spoustu nových vědomostí a již teď se 
těšíme na další ročník soutěže Eurorebus.

 Adéla Kubínová, 7. tř.

ŠKOLNÍ VÝLETY

(na hradě Kost)
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ném občerstvení jsme se zasmáli v zrcadlovém bludiš-
ti a ti, co si troufl i, pak vyšlapali 300 schodů na vrchol 
 Petřínské rozhledny. Pohled na Prahu z výšky 390 m. 
n. m. byl i díky krásnému počasí úchvatný.

I díky pí učitelce Šturmové a pí Staňkové se všichni 
vrátili domů v pořádku a snad i s pěknými zážitky.

 Eva Komárková a žáci 4. třídy

NAŠE PUTOVÁNÍ ČESKÝM RÁJEM

Každoročně se všichni těšíme na konec školního 
roku, kdy se pravidelně uskutečňuje řada akcí – pře-
devším výlety.

Tentokrát to bylo v úterý 20. května, kdy jsme se 
všichni těšili na výlet, který začal na malé zastávce 
v Kolomutech. Spolu s paní učitelkou Kubínovou a je-
jím manželem jsme nedočkavě vyhlíželi malý „moto-
ráček“, kterým jsme se přesunuli na hlavní nádraží 
v Mladé Boleslavi. Tam jsme přestoupili na vlak směr 

Turnov a vystoupili až ve stanici Valdštejn, protože 
zřícenina stejnojmenného hradu byla naším prvním 
cílem. Celou zříceninu jsme si bedlivě prohlédli a paní 
průvodkyně nás seznámila i s její historií.

Poté jsme pěším pochodem dorazili na druhou 
plánovanou metu, kterou byla Hrubá Skála. Proved-
li jsme prohlídku a z rozhledny jsme se kochali pře-
krásným pohledem na krajinu Českého ráje. Na tom-
to hradě jsme se občerstvili a nakoupili suvenýry pro 
naše blízké. Po sestupu na vlakovou zastávku jsme 
odjeli domů přes Mladějov rovnou do Kolomut, kde si 
nás vyzvedli rodiče.

Výlet se nám líbil, protože nám vyšlo i počasí.
 za 6. třídu Eliška Špičková

KŘIVOKLÁTSKO

Dne 29. 5. jela 7., 8. a 9. třída na školní výlet do 
Křivoklátska. Nejdříve jsme jeli na gotický hrad Kři-
voklát. Na nádvoří všichni zakoupili nějaké suvený-
ry s motivem hradu a poté jsme šli na 80minutovou 
prohlídku. S průvodkyní jsme prošli gotickou kap-
li, královský a rytířský sál a obrazárnu. Nejvíce nás 
však zaujalo Augustovo vězení a hladomorna, kde 
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byly vystaveny tehdejší mučicí nástroje. Během pro-
hlídky jsme získali dvě indicie k naleznutí křivoklát-
ského pokladu. Všichni se ho vydali hledat. Naše píle 
se vyplatila a poklad jsme našli. Uviděli jsme velké 
množství zlata, stříbra a drahých kamenů, které jsou 
na tomto hradě pečlivě uschovány.

Naše další cesta vedla do Skryjí – muzea Joachima 
Barranda. Toto muzeum je zajímavé tím, že jeho okolí 
je velkým nalezištěm trilobitů podobných korýšům, 
kteří zde žili v prvohorách. Vyplňovali jsme pracovní 

listy o trilobitech a o samotném vynálezci a geologovi 
Joachimu Barrande. V závěru naší prohlídky muzea 
jsme šli do dolů kutat do břidlice. Snažili jsme se obje-
vit nějakého zkamenělého trilobita. Nikomu se to však 
nepodařilo.

 Výlet se nám vydařil a všem se moc líbil!
 Adéla Kubínová, žákyně 7. třídy

MEDAILISTA ONDŘEJ KOPŘIVA 
Z 3. TŘÍDY ZŠ SEMČICE 

Ondra navštěvuje ZUŠ Mladá Boleslav – výtvar-
ný kroužek vede Anna Šťastná v Dobrovici. Přibližně 

v prosinci loňského roku Ondra v rámci výtvarné-
ho kroužku nakreslil v Dobrovickém muzeu buchar. 
Kresba se dostala do užšího výběru a odborná poro-
ta v galerii v Lidicích vybrala jeho výkres na oceně-
ní Lidickou růží na 42. ročníku Mezinárodní dětské 
výtvarné výstavy Lidice 2014.

Mimo jiné Ondra jako jediný za ZUŠ v Mladé Bole-
slavi byl oceněn na vernisáži v Lidicích jako medailis-
ta v kategorii malba, kresba, grafi ka – děti 8–11 let.

SOUTĚŽ VE SBĚRU VÍČEK

2013/14
třídy celkem třída v kg na žáka v kg
MŠ 17 0,340
ost. 11 -

1. třída 24 1,043
2. třída 28,5 1,096
3. třída 26 1,040
4. třída 44 2,200
5. třída 21 1,167
6. třída 27 1,588
7. třída 31 1,292
8. třída 27 1,500
9. třída 6 0,545
celkem 262,5

Výsledky každoročně vyhlašované soutěže o sběr 
plastových víček z PET lahví. Nasbíraná víčka věnuje-
me na charitativní akce – postiženým dětem.

LETNÍ PRÁZDNINY 2014

Ukončení školního roku 2013/14 letos připadlo na 
pátek 27. 6. Rozloučíme se s vedoucí kuchařkou školní 
jídelny paní Svatavou Matesovou, která jde do důcho-
du, a s deváťáky, kterým popřejeme šťastný vstup do 
další životní etapy a pak už hurá na prázdniny.

❍ Škola, jako již tradičně, o prázdninách odpočívat 
nebude.

Čeká ji:

❍ výměna oken ve třídách v 1. patře, ve sborovně, 
v kabinetě bývalé dílny a na chodbě

❍ proměna kabinetu bývalé dílny na jazykovou třídu

❍ výměna dveří na terase

❍ stěhování sborovny a třídy (kvůli vyššímu počtu 
žáků ve třídách jsou zapotřebí větší prostory)

❍ malování tříd, jídelny a kuchyně
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❍ Další projekt, který je naplánován na prázdniny, se 
týká mateřské školy. Budou zde vyměněna okna, 
dveře a celý plášť bude zateplen. To je samozřejmě 
projekt nejen na prázdniny, ale jistě se protáhne 
ještě do období školního roku.

Mateřská škola bude v provozu do 11. 7. a potom 
opět od 1. 9. 2014.

Pokud bude počet přihlášených dětí na období 
prvních 14 dní v červenci nízký (méně než 10), bude 
MŠ uzavřena a zaměstnanci budou prostory připra-
vovat na výše popsané stavební úpravy.

Přeji všem krásné prázdniny, pohodové dny plné 
odpočinku, sluníčka a těším se 1. září na shledanou ve 
školních lavicích.

 Mgr. Jana Kočová, ředitelka školy

Z ČINNOSTI SEMČICKÝCH HASIČŮ

VÝJEZDOVÁ JEDNOTKA

V minulém zpravodaji jsem vás informoval o tak-
tickém cvičení konaném v Jabkenicích. Před místním 
obecním úřadem se sešlo 8 jednotek z okolních ves-
nic. Naším úkolem bylo dopravit vodu pomocí hadi-
cového vedení z Mlýnského rybníka v oboře na fot-
balové hřiště. Po předání informací o umístění strojů 
byl vyhlášen poplach. Voda se nám podařila dotlačit 
v dobrém čase 17 minut a 25 vteřin, délka hadicového 
vedení byla 752 m a převýšení 40 m.

Dne 24. května byla vyslána naše jednotka 
k odstranění spadlého stromu přes silnici ze Semčic 
na Úherce. Jednotka provedla odstranění stromu 
pomocí motorové pily.

Jak jistě víte, ve středu 28. května v odpoledních 
hodinách se Semčickým okolím prohnala průtrž mra-
čen, kde místy napršelo až 50 mm vody na m2. Naše 
jednotka byla vyslána do obce Vinařice, kde se jim 
opět přihnala voda z polí jako minulý rok. Na mís-
to jsme vyjeli oběma vozy. Po provedení průzkumu 
a monitorování situace jsme se museli vrátit zpět do 
Semčic, kde voda začala vyplavovat sklady ve fi rmě 
Autronic. Proto bylo rozhodnuto velitelem zásahu, že 
na místě ve Vinařicích zůstane Ford Transit a Tatra 
pojede čerpat do Semčic. Ve fi rmě Autronic jsme pak 
nasadili kalové a plovoucí čerpadlo.

V pátek 13. června se nám podařilo vyčistit dešťo-
vou kanalizaci u č. p. 74.

Dne 21. 6. nás čeká okrsková soutěž, která se bude 
konat v Chudíři.

 Za výjezdovou jednotku Karel Klimo ml.

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

Vážení přátelé,
dovolte mi vás seznámit s činností SDH Semčice za 

uplynulé období.
18. května původně plánovaný 3. ročník Memo-

riálu Ing. Petra Vonáška v požárním útoku mládeže 
byl z důvodu nepříznivého počasí přesunut na nedě-
li 25. května. V tomto termínu za slunečného počasí 
vše v pořádku proběhlo. Do areálu MŠ Semčice se po 
osmé hodině ranní začala sjíždět soutěžící družstva, 
na která již čekalo námi připravené zázemí. Dorazili 
také pozvaní hosté, a to za obec Semčice pan Ing. Jiří 
Čejka a zástupci rodiny Vonášků. Po deváté hodině 
po nástupu se klání naplno rozběhla. Soutěžilo se na 

dva pokusy ve třech kategoriích (přípravka, mladší 
žáci, starší žáci), ze kterých se počítal výsledný nejlep-
ší naměřený čas. Krátce po poledni byla soutěž zdárně 
zakončena. V kategorii přípravka se na prvním místě 
umístilo družstvo z Chotětova, mladší žáky vyhrá-
lo družstvo z Kosořic a starší žáky vyhrálo družstvo 
z Kosmonos. Po rozdání diplomů, věcných cen a pohá-
rů se soutěžící rozjeli do svých domovů. 

7. června jsme se účastnili Memoriálu Josefa Hůl-
ky v požárním útoku v Žerčicích, kam jsme dovezli 
i družstvo našich dětí. Po lítých bojích o nejlepší čas 
jsme se nakonec umístili na 7. místě. Dětské družstvo 
si odvezlo pohár a diplom za 1. místo.

 Za SDH Semčice Petr Renner 

MLADÍ HASIČI

Třetí část hry Plamen se konala 26. dubna v Mni-
chově Hradišti, kde děti soutěžily v disciplínách šta-
feta 4x60 m a štafeta 400 m s překážkami CTIF. Naše 
družstvo se umístilo na 8. místě ve štafetě 4x60 m a na 
4. místě ve štafetě CTIF, kterou pro chyby techniky 
běžely čtyřikrát místo dvakrát. S výsledkem v před-
poslední části Plamen jsme byli velice spokojeni.

Memoriál Ing. Petra Vonáška se kvůli nepříz-
ni počasí přesunul z neděle 18. května na následují-
cí neděli 25. května (s tímto rozhodnutím souhlasili 
téměř všichni vedoucí družstev mládeže, které se měli 
zúčastnit). Soutěž v požárním útoku dětí se nako-
nec konala za hezkého počasí v Semčicích za škol-
kou. Memoriál se vydařil, jak slunečným počasím, 
tak výsledky našich semčických družstev. Družstvo 
Semčice A získalo pohár za 2. místo s časem 27,1 
s a Semčice B za 3. místo s časem 32,8 s. Semčic-
ká družstva v kategorii mladších nestačila pouze na 
družstvo z Kosořic, které si odvezlo za 1. místo putov-
ní pohár, který bude střežit již druhý rok. V kategorii 
starších se na 1. místě umístilo družstvo z Kosmonos, 
2. místě družstvo z našeho okrsku Chudíř a na 3. mís-
tě naši kamarádi z Chotětova, kteří také jako jediní 
přivezli děti, z kategorie přípravka. Děkujeme všem, 
kteří nás přišli podpořit, a také za početnou účast 
družstev (7x kategorie mladší, 4x kategorie starších 
a 1x přípravka).

Následující týden v sobotu 31. 5. nás čekala posled-
ní část hry Plamen v Chotětově, kde děti běžely nejná-
ročnější disciplínu požární útok CTIF, který bohužel 
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naše děti nedokončily. Pokusy druhé disciplíny 
– požárního útoku – se jim ale povedly. V Chotětově 
se také odevzdávala kronika, kam děti píší celoroční 
činnost mládeže. Po těchto disciplínách bylo vyhláše-
ní celoroční činnosti hry Plamen. Celkově naše děti 
skončily na 7. místě (asi ze 17 družstev v kategorii 
mladších).

Letos jsme se rozhodli opět jezdit na soutěže Bole-
slavského poháru, kde se běhá požární útok. V průbě-
hu května a června se družstvo mladších zúčastnilo 
Dlouholhoteckého poháru 10. 5., Vineckého poháru 7. 
6. a Chotětovského poháru 14. 6. Největší úspěch bylo 
4. místo na Vineckém poháru. Jen tak dál!

SDH Semčice byl také pozván na Memoriál Jose-
fa Hůlky do Žerčic dne 7. 6., kam se vydalo soutěžit 
také družstvo mladších – bohužel zde neměli žádné 
protivníky. I tak se jim časy požárního útoku velice 
povedly. Děkujeme za pozvání.

Následující den 8. 6. nás čekal dlouho připravo-
vaný výlet na Kokořínsko. Ráno jsme se sešli v počtu 
13 dětí a 6 dospělých v Mladé Boleslavi na hlavním 

nádraží a odtud jsme jeli vláčkem do Mšena. Ze Mše-
na jsme se vydali po zelené turistické značce směr 
hrad Kokořín. Před hradem Kokořín nás čekalo pře-
kvapení, pán s ochočenými dravci a sovami, což byl 
nakonec pro děti jeden z nejhezčích zážitků z celého 
výletu. Po prohlídce hradu a hradní věže jsme zavítali 
do místní restaurace Pobuda, kde jsme se naobědvali. 
Cestou zpět do Mšena na vlak jsme šli nejprve po čer-
vené a poté po modré přes krásný skalní útvar Poklič-
ky a Obří hlavu žáby. Ještě než jsme došli na vlak, pro-
běhla krátká zastávka v cukrárně ve Mšeně, kde jsme 
se za ušlých 13,5 km odměnili. Výlet se i za perného 
dne vydařil.

V následujících prázdninových měsících nás čeká 
odpočinek od hasičiny minimálně do našeho srpno-
vého stanování v Chotětově.

Děkujeme.
Za vedoucí mládeže SDH Semčice 
Tereza Šturmová a Lenka Motlová
Email: sopticisemcice@seznam.cz 
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Z ČINNOSTI TJ SOKOL SEMČICE

Letošní jaro bylo jako všechna předchozí ve 
sportovním areálu. To znamená miliony úklido-
vých a opravných prací před nadcházející sportov-
ní sezónou. Konečně byla stržena plechová bouda, 
ze které jsme měli při všech sportovních utkáních 
obavy z možného úrazu. Díky tomu se provedl 
úklid sklepu pod terasou. Ten po dlouhých letech 
konečně slouží jako organizovaný sklad sportov-
ního náčiní a ostatního potřebného vybavení. Za 
vybudování závěsného sytému pro nářadí bych chtěl 
poděkovat téměř výhradně Radku Makovcovi a Mir-
kovi Novotnému za profesionálně odvedenou práci. 
Nahoře, vedle tribuny, jsme vysázeli habrový živý 
plot. Už nyní se těšíme na hustou hradbu, kterou 
vytvoří a zároveň nám zpevní i stráň. Jen ať pěkně 
a rychle roste.

Zároveň bychom rádi poděkovali Obci za kom-
pletní rekonstrukci venkovního osvětlení, kterou pro-
vedla fi rma pana V. Novotného z Úherců.

Konec dubna znamená i zahájení kioskové sezó-
ny, a to tradičně Rejem čarodějnic. Ten si jako každý 
rok našel zástupy svých malých i velkých čarodějnic 
a po zábavných soutěžích pro děti bylo připraveno 
i pořádné čarodějnické opékání buřtíků. Za veškerou 
organizaci, včetně dohledu nad jednotlivými disciplí-
nami i kompletního hudebního doprovodu, děkuje-
me naší omladině. Počasí bylo fajn – tak se všichni 
dobře bavili. Druhý den jsme ve 13 hodin vyrazili na 
prvomájový pochod. Letos jsme se po delší době opět 
vydali směrem k zadním rybníkům a kolem nich 
přes les do Pěčic. Tam naše turisty zastihnula lokální 
bouřka, a tak jsme museli vyhledat azyl v místní hos-
půdce. Po čajíčku či pivku jsme se vydali na posled-
ní etapu Pěčice – Semčice. Na koupališti už na nás 
čekalo připravené naše „A“ družstvo – které sehrálo 
soutěžní utkání s Libání.

V dubnu se uskutečnil další ročník turnaje v mari-
áši. Díky mimořádně teplému jarnímu počasí se 
poprvé v historii konal venku na terase – pod stře-
chou. Vítězem se stal pan Luděk Beneš.

Od června probíhají každoroční nohejbalové akce 
ze série fi remních cukrovarnických turnajů. Pokra-
čovat budou i akcemi dílenských výborů Škoda 
Auto, a. s.

Naši nohejbalisté se již přehoupnuli do druhé polo-
viny sezóny. Tým „A“ je aktuálně na druhém místě 
a tým „B“ na místě čtvrtém. Kdo nohejbal v Semči-
cích dlouhodobě sleduje, musí vidět evidentní zlepše-
ní obou týmu oproti předchozím sezónám.

Koupací sezona byla letos díky pěknému počasí, 
dobrým výsledkům odběrům a skvělé kvalitě vody 
v koupališti zahájena 15. 6. 2014 – to je o 14 dní dříve, 
než v loňském roce. U vstupu je opět možné zakoupit 

permanentku na letošní sezónu. Děti, které se podíle-
ly na čištění koupaliště, mají – jako každý rok – vstup 
na koupaliště od Sokola zdarma. Permanentky jim 
budou předány v průběhu dětského dne.

Dále vám také přiblížím plán těch největších akcí, 
na které jste všichni srdečně zváni:

• 28. 6. 2014 –  Semčické Rockování – hudební 
festival;

• 5. 7. 2014 –  Memoriál Bohumila Sládka – 
volejbalový turnaj;

• 1. 8. 2014 –  House in Summer – festiválek 
s elektronickou hudbou;

• 15. 8. 2014 –  Půlnočák – nohejbalový turnaj 
neregistrovaných hráčů;

• 22. 8. 2014 – Semčice Cup 2014 – fotbalový turnaj;

• Volejbalový amatérský turnaj „mixů“ – termín 
bude upřesněn.

Aktuální informace, obrázky, veškeré menší akce 
či nohejbalové zápasy lze sledovat na stránkách Soko-
la Semčice: http://tjsokolsemcice.webnode.cz/

 Za Sokol Semčice Ondra Hynek

DŮ M  SLUŽ E B 

–  K A DE Ř N IC T V Í

Srdečně vás zvu 
do nově otevřeného 

KADEŘNICTVÍ
v Domě služeb 

Nabízím dámské, pánské 
a dětské stříhání 

Dále budou služby rozšířeny na 
pedikúru, manikúru a gelové nehty.

Provozní doba je od pondělí do pátku 
od 8.30 h do 17 h a dále dle objednání.

Objednávat se můžete osobně nebo na 
tel. čísle 775 951 520.

Těším se na vaši návštěvu.

 Kateřina Venclová
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OD ZÁŘÍ 2014 MOHOU LIDÉ ZNOVU POŽÁDAT 
O KOTLÍKOVÉ DOTACE

O kotlíkovou dotaci, kterou jsme spustili 
v loňském roce na základě dohody Středočeského 
kraje a Ministerstva životního prostředí, byl ze strany 
občanů Středočeského kraje velký zájem. Přijímání 
žádostí proběhlo od 2. září 2013 a již 5. září 2013 byly 
fi nanční prostředky ve výši 40 mil. vyčerpány.

,,Středočeský kraj je na prvním místě, co se týká 
znečištění tuhých znečišťujících látek z lokálních 
topenišť v ČR, proto jsme se rozhodli i v letošním roce 
iniciovat jednání s Ministerstvem životního prostředí 
o možnosti dotací pro občany Středočeského kraje 
na pořízení nového kotle na uhlí, biomasu nebo 
kombinaci. Dne 12. 5. 2014 Rada Středočeského kraje 
schválila příspěvek ve výši 40 mil., stejnou částkou by 
mělo přispět i ministerstvo životního prostředí“, uvedl 
náměstek hejtmana pro oblast životního prostředí 
Marek Semerád.

,,V současné době evidujeme, že zájem občanů 
o výměnu nevyhovujících kotlů za nové nízkoemisní je 
stále obrovský. Momentálně jednáme s Ministerstvem 
životního prostředí o nové dohodě. Otevření další 

výzvy předpokládáme na září 2014 s tím, že čerpání 
fi nančních prostředků bude až v roce 2015,“ doplnil 
Semerád.

Podporovanými typy kotlů jsou, stejně jako 
v předchozí výzvě, plně automatické kotle 3. a vyšší 
emisní třídy, zplyňovací kotle, atmosférické a kon-
denzační kotle na zemní plyn. Výše dotace je závislá 
na typu pořizovaného kotle a pohybuje se v rozmezí 
15–60 tisíc korun.

,,Mnoho domácností si stejně bude muset do 
roku 2022 pořídit kotel úplně nový, který bude 
splňovat podmínky minimálně 3. emisní třídy 
podle ČSN EN 303-5. Dané podmínky vstoupily 
v platnost s novelou zákona o ochraně ovzduší. 
Pokud občané využijí dotaci, náklady na pořízení 
nového kotle se jim výrazně sníží,“ uvedl závěrem 
Semerád.

 zdroj: Tisková zpráva Středočeského kraje

 Pozn.: Prozatím je stanoven termín vyhlášení 
výzvy k podávání žádostí o dotaci na 1. 9. 2014
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